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Predmet: Preporuke Komisije o javnom izvješćivanju po zemljama

Nakon objave Panamskih dokumenata 2016. godine Parlament je pozvao na financijsku 
transparentnost izradom izvješća o vlastitoj inicijativi u kojemu je zatraženo podnošenje 
zakonodavnog prijedloga za javno izvješćivanje po zemljama. Direktiva (EU) 2021/2101 Europskog 
parlamenta i Vijeća od 24. studenog 2021. o izmjeni Direktive 2013/34/EU u pogledu objavljivanja 
informacija o porezu na dobit koje provode određena poduzeća i podružnice, objavljena u Službenom 
listu 1. prosinca 2021., rezultat je tog zahtjeva.  Rok za njezino prenošenje u nacionalno 
zakonodavstvo istekao je prošlog mjeseca. Mediji su 29. lipnja 2023. otkrili da se Komisija putem 
informativne napomene o prekomjernoj regulaciji (gold-plating) proaktivno obratila državama 
članicama tražeći od njih da se suzdrže od dodatnih zahtjeva u pogledu transparentnosti, što bi 
smatrala prekomjernom regulacijom. Parlament smjernice za bolju regulativu shvaća kao poziv na 
suzdržavanje od neopravdane prekomjerne regulacije (tj. donošenja mjera tijekom prenošenja koje 
nadilaze zahtjeve Direktive), ali odluka o tome što znači „prekomjerna regulacija” ima političke 
posljedice i u ovom slučaju utječe na odredbe o kojima su suzakonodavci već raspravili. Nadalje, to 
može biti u suprotnosti s načelima transparentnosti i dobre suradnje utvrđenima u Međuinstitucijskom 
sporazumu o boljoj izradi zakonodavstva.

1. Koliko često Komisija koristi informativne napomene o prekomjernoj regulaciji i koji je interni 
postupak za odobravanje odluke o tome što predstavlja prekomjernu regulaciju?

2. Na temelju čega je donesena odluka o upućivanju informativne napomene o prekomjernoj 
regulaciji?

3. Je li se netko od dionika obratio Komisiji u tom smislu? Ako je odgovor potvrdan, zašto 
Parlament o tome nije bio obaviješten, s obzirom na to da te preporuke imaju političke posljedice 
i bave se pitanjima koja su bila u središtu pregovora među suzakonodavcima?

4. U kojoj bi mjeri odobravanje nižeg praga ili dodavanje dodatnih informacija naštetilo jednakim 
uvjetima ili utjecalo na unutarnje tržište, s obzirom na to da to ne bi utjecalo na informacije koje 
se zahtijevaju od vrlo velikih multinacionalnih poduzeća (prag od 750 milijuna EUR godišnjeg 
prometa)?
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